

Kultur og Ressurs

- Plass i klimarådet – Fylkesvaraordfører Mona, skal ordne dette.
Folkehelseplanen:
 1. Vi vil gjerne ha dette med rusmisbruk inn i folkehelseplanen.
 2. Vi vil gjerne ha dette med skolefrukt inn i VGS i folkehelseplanen. Men vi vil gjerne at elever selv skal ta initiativ og bestille dette selv. Men vi vil gjerne at dette forblir gratis, for de som har bestilt. Grunnen til at vi vil ha dette inn i folkehelseplanen er:
 - Dette hjelper ved elevens konsentrasjon og motivasjon, ang skolearbeid. Dermed at eleven har større sjanse til å gjøre det bra i skolen.
 - Mange elever glemmer, eller tar ikke med skolemat.
 3. Vi vil gjerne at alle VGS i fylket skal utarbeide en plan mot mobbing, sammen med elever.
- Var i behandling hos *Kultur og Ressurs* 12.02.14
- Skal til fylkesutvalget, Torsdag 20.02.14

Klimarådet:

- Samarbeidsråd, mellom fylket og rådene.
- Bruker region områdene, de har 1 representant hver.
- Møte 3 ganger i året.
- Samarbeidsprosjekt med universiteter.
- Rullering av klimaplanen – ønsker å ha med energi.

Vi ungdommer tenker mye på:

- Trafikksikkerhet
 - Vi vil gjerne at fotgjenger feltene skal få «grønn mann, rød mann» trafikklys. Så dette kan styre, når det er hvem sin tur til å passere feltet. Evt. en knapp der fotgjengeren kan gi beskjed, da de vil krysse veien. (De steder der det ikke er)
 - Plassere en ny regel i trafikksikkerheten, der sjåføren må bremse ned eller stoppe med en fast satt grense og avstand før fotgjengerfeltet.
- Selvmord
 - Er dette selvmordet, pga. mobbing, så burde personen(e) som mobbet, blitt straffet med samme straff som mord. Fordi personen(e) som mobbet er som oftest årsaken til selvmordet.
- Nettmobbing
 - Nettmobbing bør gå inn på en straff, f.eks. for fengsel, eller arrest på lengre tid.
 - Pga. dette kan føre til at mobbeofferet, vil ta selvmord. Dette kan derved føre til et dødsfall og ikke lenger uskyldig mobbing.

Kulturkortet:

- Idrettskortet – inn under Kulturkortet?
- Reklame film om Kulturkortet – 30 sec, dele videre?
- Pågående kamp – om å få vist fram Kulturkortet.
- Åpningstider på biblioteket?
- Endringer på biblioteket (utseende, mer moderne)?

(Skrevet av Stine Hegdal)

Opplæring og helse

Administrasjon

- TAF-tilbudet blir sannsynligvis ikke utvidet (4-års PC-garanti) – sende et brev til administrasjonen
- Elev- og lærlingsombud (elevinspektør – opplæringsavdelingen jobber med at mandatet blir endret slik at elevinspektør er litt uavhengig av staben) – må behandles av politikere fordi det går på budsjett
- Opplæringsavdelingen jobber med å lage en rutine for elevklager (hvordan man skal behandle elevklager, lærere og elever blir ivaretatt)
- Takstene til tannhelsebehandling er bestemt av fylkestinget. Politikerne har hevet takstene de siste årene. Dette vil vi ikke (selv om UFU har ingenting å si for dem som ikke er ungdom).
- Ny lov om tannhelse skal på høring i første del av 2014!!!!
- Ny forskrift til ordensreglement – den har vært ute på høring – skal opp til politikere 18.03.

Politikar:

- Elev- og lærlingsombud har vært oppe til diskusjon noen ganger. Elevinspektører på **hver** skole, derfor funker dette bedre enn et elev- og lærlingsombud.
- Vi er velkommen til opplæringsavdelingen. Utvalgsmedlemmer kan ta opp saker i utvalget.
- TAF-garanti 4. året går på det administrative.
- Skolebruksplanen – prognoser på elevtall er viktig. Vi har tusen elevplasser for mye på allmenn. Slår sammen noen skoler. FINN DENNE PÅ NETTET.
- Sven-Erik Fjell (opplæringsdirektør i fylkeskommunen)
- UFU kan i teorien presse på opplæringsutvalget for at de skal snakke med kommunene om å forbedre skolehelsetjenesten. De jobber allerede med dette. Fylket har ingen sanksjonsmulighet, men kan vise til anbefalte normer.

Samferdsel

Deltakere ved møtet var Olve Akselsen og Gard Johanson.

Dato for møte, 13.02.2014

Tidspunkt, 11:00-11:50 og 13:00-13:50

Først ga nestleder for samferdselsutvalget, Alf H. Greaker, en kort innføring i prosessene innad i samferdselsutvalget samt hvordan en kan påvirke politiske organ under samferdselsavdelingen. Vi fikk i tillegg en kort innføring i anbudsprosessene innad i Skyss. Vi hadde så en dialog der vi diskuterte strategier for å påvirke og gode ideer til hva Olve og Lars så vel som UFU kan arbeide med i løpet av året. Vi fikk svar på spørsmål og etter god dialog kom vi frem til at første steg er å sende skriftlige spørsmål til skyss, NSB og samferdselsavdelingen angående bilettpriser, tiltak mot sniking, og sikkerhetstiltak. Vi fikk også tips om å komme på de møtene vi kunne i samferdselsutvalget (når relevante saker diskuteres). Vi fikk også tips om å involvere oss i utforming av det nye sonekartet.

Etter det var det duket for brannalarm J

Etter lunsj hadde vi møte med Håkon Rasmussen som er direktør for samferdsel. Samtalene omhandlet hovedsakelig saksgangen innad i samferdselsavdelingen og de sakene som er relevant for oss i nær fremtid. Av saker vi bør se på fikk vi igjen tips om sonekartet samt kollektivstrategi for Hordaland som nå er ute på høring. For å påvirke trygt heim for en femtilapp tilbudet ble vi anbefalt å følge med på tildelingen av drosje løyver ettersom dette influerer muligheten til å utvide dette tilbudet i distriktene.

Til sist diskuterte vi mulighetene for ekstrasbusser i distriktene som settes inn ved behov. Et slikt tilbud finnes i Bergen, og på Straume der eldre transporteres til og fra aktivitetstilbud i Bergen og Ungdom til idrett på Straume. Et slikt tilbud kan drastisk øke attraktiviteten til kollektivtransport i distriktene.

Til sist fikk vi en kort innføring i hvorfor setebelter i bybussene ikke finnes. Forklaringen på det var at det ikke er i tråd med EU reglement.

Alt i alt sitter vi igjen med et inntrykk av en vellykket dag. Vi lærte begge nye ting samt fikk tips til hvordan vi kan organisere arbeidet videre.

Eigen organisasjon

Her kommer ei lita oppsummering av det eigen organisasjon (Eorg. Nesten Georg, men ikkje heilt) har gjort på 13.02.

Det fyrste møtet Eorg hadde på dialogdagen var med Mona Hellesnes. Der diskuterte me i hovudsak mål 2 og 3 under Eigen organisasjon (skal det vere stor e?). Me presenterte så vidt måla, og prata om tankar som me hadde rundt dei.

Når det gjeld oppretting av ungdomsråd i kommunar som ikkje har det, føreslo Mona at ein sjekkar litt tilstanden i kommunen. Er det nokon som jobbar med ungdom? Kan me lage ei kobling mellom ulike elevråd? Her kan Ingeborg sannsynlegvis bidra med nokre kontaktar. Eorg skal sjekke opp i dette, medan Mona byrjar på utkastet til eit brev UFU skal sende til kommunen, ved ordføraren, saman med ho.

På både mål 2 og 3 vert det aktuelt å ta kontakt med andre fylke. Eorg/Cecilie skisser eit brev/ein e-post UFU kan sende, så ser me på det saman, eingang..

Når det gjeld mål 3, var Eorg i starten usikre på korleis me skulle gå fram. Mona føreslo at UFU sender eit brev til partiledarane på stortinget der me fremmar saka. Cecilie nemnde igjen kontakt med andre fylke. "Saman er me sterke!"

Her vert det veldig aktuelt å ta kontakt med Maria Vatnøy. Ho har gjort eit formidabelt arbeid når det gjeld denne saka, har aktuelle kontaktar og erfaring. Dessutan har ho vore ein del av Ungdommens storting og leiar for Nasjonalt ungdomspanel. Mona føreslo at me prøver å få tak i så masse dokumentasjon som mogeleg på kva som er gjort, og finne ut koss ting ligg ann per i dag.

Mona og Agnes var einige med Cecilie at Maria er super.

Det andre møtet Eorg hadde i dag var med Arild Sondre Sekse. Cecilie er i skrivande stund usikker på kva jobben hans er, men han er viktig innanfor fronting av hfk.

Med Arild fokuserte me mest på mål 4 i Upp (Ungdommens planprogram), som går på synlegheita.

Me var innoem temaet heimeside. Arild spurte nokre vanskelege spørsmål, som UFU (eventuelt berre Eorg saman med Agnes+Gard) må finne svar på. Kva vil me ha med på sida? Korleis skal ting sjå ut? Eorg vil lage eit utkast som kan fungere som utgangspunkt. Forslag, endringar, tekst osv. sender me så til Gro Thorvaldsen, via Ingeborg. Ingeborg ynskjer at me lager ein plan for oppdatering, dette vert teke til etterretning.

Me diskuterte og informasjonspakke, der Arild igjen stilte vanskelege spørsmål. Kva vil me ha med? (Visjon, verdiar, formål?) Kva vil me med informasjonspakken? (Rekruttere? Opplyse?) Kva skal vere ein del av informasjonspakken? (Plakatar, pp-presentasjonar osv?)

Cecilie fremma eit forslag for Arild at me får vår egen UFU-logo (lik som UFT, men med UFU), som det blir aktuelt å bruke på visittkorta Gard fremma ynskje om og gensarane det meir eller mindre er bestemt at me vil ha.

Arild tar seg av heile prosessen med ny logo, og gir oss ei tilbakemelding/ny logo. Han trudde ikkje det skule vere noko problem, men han hadde ein sjef.

På møtet vart me einige om at medlemmane (7 stk) får visittkort. Cecilie lagar ei oversikt over kva som skal med på korta, sender dette til Ingeborg, som tar det vidare til trykk. Arild fortalde at dei vanlegvis trykkar 100stk per person, men at dersom nokon på huset synest det var litt mange så reduserer han gjerne talet litt. Korta vil bli sjåande ut som dei vaksne sine kort, med eit par unntak (logo, heimeside, unødvendig med adresse).

Når det gjeld gensarar så såg ikkje Arild noko stort problem med å trykke logoen (ny) på framsida og visjon på baksida av ei langarma t-skjorte (eksempel, eksempel). Det me gjer då er at me får ein ny logo, og bestiller oss gensarar frå ein plass (der me måtte ynskje?). Ingeborg er smart, og finn sikkert ei løysing på dette :) (unnskyld for masse arbeid, Ingeborg)

Thomas og Benedicte fekk vel egentlig hovudansvaret for facebook, men Cecilie ser i skrivande stund ikkje eit problem med at Eorg + Agnes+Gard deler på dette ansvaret og har ein kontinuerlig dialog om kva som kan vere fint å legge ut. (Fullmakt frå UFU?)

Administratorar og kven som kan legge ut ting må oppdaterast. Cecilie ser for seg at ho, Agnes og Gard vert administratorar, medan resten av Eorg + Ingeborg kan leggje ut saker og ting.

Til slutt nemnast det at i sosiale medier fra no av vert brukt #HUFU14 når ein snakkar om UFU :)